
Protokół 
z posiedzenia Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

z dnia 28.03.2006r. 

 

Posiedzenie Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 

odbyło si� w sali wykładowej Wojewódzkiego O�rodka Ruchu Drogowego w 

Kielcach. Posiedzenie otworzył przewodnicz�cy WR BRD, Marszałek 

Województwa �wi�tokrzyskiego Pan Franciszek Wołod�ko, przywitał 

przybyłych go�ci, a nast�pnie przedstawił porz�dek obrad. 

Pan Czesław Dawid Dyrektor WORD w Kielcach przedstawił informacje 

z wydatkowania �rodków WORD w Kielcach przeznaczonych na BRD w 2005 

roku. Były to miedzy innymi ró�nego typu akcje i turnieje propaguj�ce 

bezpiecze�stwo ruchu drogowego w�ród dzieci i młodzie�y z terenu 

województwa �wi�tokrzyskiego, organizowane wspólnie głównie z Wydziałem 

Ruchu Drogowego KWP w Kielcach, Kuratorium O�wiaty, Polskim Zwi�zkiem 

Motorowym. Nast�pnie Pan Dyrektor przedstawił plan wydatków WORD w 

Kielcach przeznaczonych na popraw� BRD w 2006 roku tj. edukacyjne 

konkursy dotycz�ce BRD – 40 000,00 zł, kursy i szkolenia – 10 000,00 zł, 

wydawnictwa – 10 000,00 zł, prowadzenie sekretariatu WR BRD – 40 000,00 

zł, co daje sum� 100 000,00 zł.   

Sekretarz WR BRD Pan Tadeusz Solarz zapytał o mo�liwo�ci 

pozyskiwania funduszy na BRD z innych instytucji. Głos w tej sprawie zabrał 

Pan Wojciech Zawisza Dyrektor Inspektoratu PZU S. A. w Kielcach 

o�wiadczył, �e nie ma mo�liwo�ci przekazywania pieni�dzy w formie pewnego 

rodzaju udziału na planowan� działalno�� WR BRD w zakresie bezpiecze�stwa, 

natomiast przepisy wewn�trzne PZU daj� mo�liwo�ci zwracania si� i 

uzyskiwania wsparcia finansowego w chwili podj�cia konkretnej akcji, której 

celem jest poprawa stanu bezpiecze�stwa ruchu. Ka�da z tych akcji jest 

indywidualnie rozpatrywana przez władze PZU. 



Nast�pnie Pan Antoni Karpacz ze �wi�tokrzyskiego Kuratorium O�wiaty 

przedstawił stanowisko Kuratorium w tej sprawie. Kuratorium O�wiaty, które 

jest dysponentem �rodków finansowych trzeciego stopnia, nie mo�e 

przekazywa� �rodków pieni��nych, a jedynie fundowa� nagrody, puchary w 

ró�nego rodzaju akcjach i konkursach. W tym roku Kuratorium przeznaczyło 

około 1 500 zł na konkursy o tematyce BRD.   

Naczelnik Wydziału Ruchu drogowego KWP w Kielcach Pan Kazimierz 

Zieli�ski zaproponował, aby WR BRD wystosowała apel w tej sprawie do 

innych instytucji, takich jak np.: firmy transportowe, firmy paliwowe czy inne 

firmy, które na co dzie� korzystaj� z transportu drogowego i którym powinno 

zale�e� na poprawie tego stanu rzeczy. 

Pan naczelnik poprosił równie� o rozwa�enie propozycji powołania 

Powiatowych Rad Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego. 

Rada nie widz�c �adnych sprzeciwów zatwierdziła plan wydatków 

WORD przeznaczonych na BRD w 2006 r., a nast�pnie przewodnicz�cy Rady 

przeszedł do punktu czwartego porz�dku obrad tj. omówienie i zatwierdzenie 

propozycji działania WR BRD w 2006 r.  

Sekretarz WR BRD zgodnie z uwagami przedstawionymi przez członków 

Rady podczas ostatniego posiedzenia WR BRD (14.12.2005) przedstawił 

poprawion� wersj� propozycji planu działania WR BRD na 2006 r. (zał.)     

Nast�pnie przewodnicz�cy WR BRD otworzył dyskusj� na ten temat.  

Pani Dyrektor Ewa Sayor z GDDKiA przedstawiła nast�puj�ce 

propozycje:  

Punktami od 1 do 4 powinien zaj�� si� jeden zespół roboczy oraz 

ewentualnie eksperci i tutaj Pani Dyrektor zaproponowała współprac� swoich 

audytorów BRD jako ekspertów.  

Odno�nie szkole� WR BRD, które zostały zaproponowane Pani Dyrektor 

powiedziała, �e prawdopodobnie jak zawsze przeszkod� b�d� sprawy  

finansowe. W tej kwestii Pani Sayor zaproponowała współprac� z SITK, która 



ma fundusze przeznaczone na szkolenia oraz Izb� Budownictwa, która równie� 

takie �rodki posiada. 

Nast�pnie głos zabrał Pan Wojciech Płaza Dyrektor �ZDW.  

Pan Płaza zwrócił uwag�, �e nowy projekt Planu Pracy WR BRD jest du�o 

ciekawszy od Planu przedstawionego na poprzednim spotkaniu WR BRD. 

 Dyrektor Wydziału Infrastruktury Urz�du marszałkowskiego w Kielcach 

Pan Wiesław Młynarczyk przedstawił problem wyst�puj�cy wokół Szpitala 

Onkologicznego na Czarnowie gdzie nat��enie ruchu, a w szczególno�ci 

samochodów parkuj�cych jest tak du�e, �e w przypadku wyst�pienia zagro�enia 

nie ma mo�liwo�ci dojazdu słu�b ratunkowych, a przede wszystkim pojazdów 

stra�y po�arnej. 

 Pan Janusz Łach z Urz�du Marszałkowskiego kontynuuj�c temat 

przedstawiony przez Pana Młynarczyka pokazał Kieleckie wydanie Gazety 

Wyborczej, w którym opisywany był podobny problem wyst�puj�cy przy 

szpitalu na ulicy Langiewicza gdzie przeprowadzone były �wiczenia stra�y 

po�arnej. Zarówno z jednej jak i z drugiej strony wóz bojowy nie był w stanie 

dojecha� do szpitala, poniewa� po obu stronach i na całej długo�ci ulicy 

zaparkowane były samochody. 

 Pan Piotr Wójcik Dyrektor MZD w Kielcach zakomunikował, �e problem 

przy Szpitalu Onkologicznym mo�na uzna� za zamkni�ty poniewa� s� ju� 

�rodki pieni��ne przeznaczone na rozwi�zanie tego problemu równie� na ulicy 

Bernardy�skiej, je�li chodzi o ulic� Artwi�skiego rozwi�zaniem b�dzie 

przemalowanie organizacji ruchu co na pewno udro�ni t� ulic� oraz przejazd od 

ulicy Jagiello�skiej do Centrum Onkologii.  

W sprawie ulicy Langiewicza problem jest du�o wi�kszy do rozwi�zania, 

poniewa� nie wiadomo czy szpital jest wła�cicielem jakiego� obszaru, na 

którym mo�na by było zorganizowa� parking. Gdyby taki parking powstał 

zmiana organizacji ruchu nie była by du�ym problemem.  



 Pan Dariusz Kałwa Prezes �SRTMiRD zauwa�ył, �e w zeszłorocznym 

planie podane były wydatki zwi�zane z ró�nego rodzaju akcjami 

organizowanymi w szkole, dlatego oprócz zmian in�ynierii i organizacji ruchu 

powinien by� poło�ony du�y nacisk na działalno�� edukacyjn� w�ród dzieci i 

młodzie�y, poniewa� na dzie� dzisiejszy s� to głównie piesi uczestnicy ruchu, 

ale w przyszło�ci zasi�d� za kierownic� ró�nego typu pojazdów i to, jakie 

wpoimy im zasady na dzie� dzisiejszy b�d� procentowały w przyszło�ci ruchu 

drogowego. Dlatego bardzo wa�na jest współpraca z mediami dotycz�cymi 

zasad Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego i propagowania tych zasad za 

po�rednictwem mediów. Wła�nie powstaje pilota�owy program motoryzacyjny 

przy współpracy z programem 3 TVP i je�li ten program zostanie przyj�ty 

b�dziemy mieli program, w którym tre�ci omawiane na radach BRD b�d� mogły 

by� przekazywane. Dobrze równie� układa si� współpraca z Radiem Kielce oraz 

pras� lokaln� dotycz�c� zasad bezpiecze�stwa ruchu drogowego i trzeba to 

wykorzystywa� i jak najwi�cej informacji tam zamieszcza�. 

 Pan Marszałek poprosił Pana Sekretarza o przedstawienie i uaktualnienie 

zespołów roboczych oraz ich składów. 

 Zespół ds. profilaktyki, edukacji i komunikacji społecznej: 

Przewodnicz�cy: Kazimierz Zieli�ski - WRD KWP 

           Czesław Dawid - WORD Kielce  

           Antoni Karpacz – �wi�tokrzyskie Kuratorium O�wiaty 

         Wojciech Zawisza – Dyrektor Inspektoratu PZU S. A.     

       w Kielcach 

 Leszek M�czka – PCK w Kielcach 

 Dariusz Kałwa – Prezes �SRTMiRD 

 Stanisław Golmento - PIP 

  

   



 Zespół ds. realizacji zatwierdzonego planu pn.: „Wojewódzki program 

poprawy BRD”. 

Przewodnicz�cy: Krzysztof Wysocki - �ZDW 

           Iwona Podsiadło - GDDKiA 

          Czesław Dawid - WORD Kielce 

           Piotr Wójcik – MZD 

           Roman Plewniak – WRD KWP 

           Marek Mojecki – WRD KWP 

           El�bieta Czerw – Urz�d Marszałkowski 

           Zbigniew Wróbel – Powiatowy Zarz�d Dróg w Kielcach 

 Zespół ds. współpracy z Powiatowymi Radami BRD. 

Przewodnicz�cy: Dorota Lipi�ska – Urz�d Wojewódzki 

           Ewa Sayor – GDDKiA 

           Adam Stelmach – Urz�d Marszałkowski 

           Wiesław Młynarczyk – Urz�d Marszałkowski 

           Marian Buras – Wójt Gminy Morawica 

           Kazimierz Zieli�ski – Naczelnik WRD KWP 

Pan Czesław Dawid Dyrektor WORD Kielce poruszył spraw� punktu 5 

Planu pracy WR BRD tj. wypracowanie zasad wymiany informacji na stronach 

internetowych WR BRD dotycz�cych zagadnie� BRD np.: w postaci forum 

internetowego.  

Wojewódzki O�rodek Ruchu Drogowego jest technicznie przygotowany do 

tego, aby prowadzi� na stronach WORD-u forum dyskusyjne, jednak jest 

problem z ekspertem, który by takie forum utworzył oraz ze sprawn� i szybk� 

wymian� odpowiedzi na zadane pytania mi�dzy ekspertami, a administratorem 

forum, który by te odpowiedzi zamieszczał, du�a zwłoka mogłaby zniech�ci� 

zainteresowanych do zadawania pyta�.   



  Pan Naczelnik Kazimierz Zieli�ski powiedział, �e na stronach Policji jest 

zamieszczone forum dyskusyjne i organizacja takiego forum nie jest rzecz� 

łatw�, pochłaniaj�c� du�o czasu i pracy. 

 Pan Antoni Karpacz ze �wi�tokrzyskiego Kuratorium O�wiaty 

zakomunikował, �e na ka�de pytanie dotycz�ce spraw o�wiatowych przesłane 

przez moderatora na forum Kuratorium zostanie udzielona odpowiedz przez 

fachowców z Kuratorium O�wiaty. 

 Pan Stanisław Golmento z Pa�stwowej Inspekcji Pracy przedstawił swoj� 

propozycj�, aby zamiast forum dyskusyjnego zamie�ci� na stronie WR BRD 

ankiet� socjologiczna na podstawie, której zbierane byłyby informacje ró�nego 

rodzaju zachowa� b�d� ewentualnie zamieszczenie strony, na której mo�na 

byłoby zgłasza� ró�nego rodzaju niebezpieczne sytuacje drogowe z terenu 

całego województwa. 

 Pan Marszałek zaproponował, aby w zwi�zku z tym, �e na forum Policji 

poruszane s� równie� zagadnienia z zakresu BRD, była mo�liwo�� korzystania z 

tego forum, poniewa� tworzenie drugiego w tym wypadku jest nie potrzebne. 

Nast�pnie zapytał czy mo�e liczy� na fachowe odpowiedzi na pytania ze 

wszystkich pozostałych instytucji. Naczelnik Zieli�ski wyraził zgod� na 

wykorzystanie przez członków WR BRD istniej�cego ju� forum Policji. 

Propozycja została przyj�ta przez Rad�.  

 Pan Franciszek Wołod�ko poruszył temat powołania Powiatowych Rad 

BRD. Pan Marszałek zadeklarował, �e w tej sprawie spotka si� z Panem Starost� 

Zbigniewem Bana�kiewiczem oraz Sekretarzem WR BRD Panem Tadeuszem 

Solarzem, aby przedyskutowa� i zainspirowa� ten problem. Pan Tadeusz Solarz 

został zobowi�zany do przygotowania zasad powoływania PR BRD. 

 Pan Krzysztof Wysocki (�ZDW) przedstawił swoje drobne uwagi do 

punktów 1 i 2, były to uwagi dotycz�ce terminów przekazywania analiz, które 

według Pana Wysockiego były zbyt wczesne. Propozycja zmiany terminów 

została przyj�ta przez Rad�.    



 Pan Władysław Mitr�ga Wojewódzki Inspektor Transportu Drogowego 

przedstawił propozycj�, aby do planu pracy WR BRD doło�y� punkt 15, który 

zobowi�zywałby wszystkie organizacje do przedstawiania, np.: co pół roku na 

posiedzeniach WR BRD raportów o tym, co zrobiły dla poprawy BRD, w 

przypadku Inspekcji Transportu Drogowego było by to np.: ile przeprowadzono 

kontroli, ile pojazdów zostało odstawionych na bocznic� ze wzgl�du na zły stan 

techniczny. Pan Mitr�ga powiedział równie�, �e bardzo du�ym problemem ITD 

jest mała liczba miejsc do przeprowadzania kontroli, które s� bardzo wa�n� 

rzecz� w podnoszeniu bezpiecze�stwa ruchu drogowego.  

Doł�czenie punktu 15 do planu pracy WR BRD na rok 2006 zostało przyj�te 

przez Rad�. 

 Pan nadkom. Roman Plewniak (WRD KWP) powiedział, �e warto byłoby 

powoła� komisj� prawn�. Komisja ta mogłaby wystosowywa� pisma do 

odpowiednich Ministerstw, które regulowałyby i pomogłyby rozwi�za� problem 

np.: bezpiecze�stwa pieszych i rowerzystów w porze wieczorowo – nocnej. 

Obecnie tylko osoby do lat 15 maj� obowi�zek noszenia elementów 

odblaskowych. Pan nadkomisarz podkre�lił równie�, jak bardzo wa�ne jest 

u�ywanie kamizelek odblaskowych i kasków ochronnych przez rowerzystów. 

 Pan Marszałek zadeklarował, �e je�li tylko członkowie WR BRD 

przygotuj� informacje, materiały na m. in. poruszone przez Pana nadkom. 

Romana Plewniaka kwestie, wtedy Pan Franciszek Wołod�ko wyst�pi z pozycji 

przewodnicz�cego WR BRD albo z pozycji Marszałka Województwa 

�wi�tokrzyskiego i wy�le informacje do odpowiednich Ministerstw b�d� 

Parlamentarzystów. 

 Nast�pnie Pan Marszałek Franciszek Wołod�ko podzi�kował za dyskusj� 

na temat Planu Pracy WR BRD, który został przyj�ty przez Rad� i przeszedł do 

punktu 5 porz�dku obrad - spraw ró�nych. 

 Głos zabrał Dyrektor WORD Pan Czesław Dawid, który przedstawił swój 

projekt zorganizowania „Dnia Otwartego WORD” z okazji Dnia Dziecka w 



trakcie, którego zorganizowane zostan� egzaminy na kart� motorowerow� dla 

wszystkich ch�tnych w wieku od 13 do 18 lat.  

 Pan Sekretarz zaprosił wszystkich do odwiedzania strony internetowej 

Wojewódzkiej Rady BRD, na której znajduj� si� wszystkie najwa�niejsze 

informacje o działalno�ci WR BRD w Kielcach. 

 Pan Marszałek Franciszek Wołod�ko podzi�kował bardzo serdecznie 

wszystkim za przybycie, a nast�pnie zamkn�ł posiedzenie Wojewódzkiej Rady 

Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego w Kielcach.  

 

 

         Protokółował 
 Kazimierz Baziak  
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Tadeusz Solarz 


